
 
 
Szanowni Państwo,  
 
 
Od listopada 2011 roku, z woli 12 132 wyborców pełnię funkcję posła VII kadencji Sejmu RP. 
 
Poniżej przedstawiam sprawozdanie z pełnienia mandatu za I półrocze 2012 roku oraz 2 
miesiące roku 2011. 
 
 
 

I. Praca w Sejmie 
 

Sejm odbył w przedstawianym okresie 17 posiedzeń, każde odbywane z reguły w okresie 3 
dniowym. Na posiedzeniach uchwaliliśmy 57 ustaw, podjęliśmy 48 uchwał. 
 
Pracowałam w następujących komisjach i podkomisjach, które odbyły w analizowanym 
okresie następujące ilości posiedzeń: 
 
1) Komisji Gospodarki – 26 posiedzeń,  
 
W ramach Komisji Gospodarki również w podkomisjach: 
 
1.1. Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia rządowego projektu ustawy o zmianie 
ustawy o obrocie z zagranicą towarami, technologiami i usługami o znaczeniu strategicznym 
dla bezpieczeństwa państwa, a także dla utrzymania międzynarodowego pokoju i 
bezpieczeństwa oraz o zmianie niektórych innych ustaw – 2 posiedzenia, 
1.2. Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia rządowego projektu ustawy o zmianie 
ustawy - Prawo zamówień publicznych oraz ustawy o koncesji na roboty budowlane lub 
usługi – jako Przewodnicząca podkomisji – 4 posiedzenia, 
 
2) Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi – 42 posiedzenia, 
 
W ramach Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi również w podkomisjach: 
2.1. Podkomisji nadzwyczajnej do spraw monitorowania negocjacji nowej perspektywy 
finansowej 2014-2020 – 2 posiedzenia, 
2.2 Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy 
o jednostkach doradztwa rolniczego  - 3 posiedzenia. 
 
Pracuję również, w ramach możliwości czasowych, w następujących zespołach i grupach 
parlamentarnych, do których przynależność jest dobrowolna : 
 
 
 



1. Parlamentarna Grupa Kobiet 
2. Parlamentarny Zespół ds. Afryki-w którym pełnię funkcję sekretarza, 
3. Parlamentarny Zespół ds. Energetyki 
4. Parlamentarny Zespół ds. Osób Starszych 
5. Parlamentarny Zespół Przyjaciół Harcerstwa 
6. Parlamentarny Zespół Wspierania Inicjatyw Kulturalnych 
7. Poselski Zespół Strażaków 
8. Polsko-Chorwacka Grupa Parlamentarna 
9. Polsko-Litewska Grupa Parlamentarna 
10. Polsko-Tajwański Zespół Parlamentarny 
11. Zespół Parlamentarny Polska-Stany Zjednoczone 

 
Jak dotąd uczestniczyłam we wszystkich posiedzeniach parlamentarnych i brałam udział we 
wszystkich 757 głosowaniach. 
 
 
Złożyłam pisemnie następujące interpelacje i zapytania: 
 
 

Interpelacje: 
 
1. w sprawie finansowania kosztów chemioterapii niestandardowej w leczeniu raka 
nerki 
2. w sprawie wskazania organu właściwego do wyznaczenia obszaru, na który wywierają 
wpływ urządzenia melioracji wodnych szczegółowych oraz źródeł finansowania powyższego 
zadania 
3. w sprawie kryteriów kontraktowania specjalistycznych usług medycznych w woj. 
wielkopolskim, w tym w pow. czarnkowsko-trzcianeckim 
4. w sprawie wykonywania przez Polskę przepisów dyrektywy Parlamentu 
Europejskiego i Rady 2008/48/WE z dnia 23 kwietnia 2008 r. dotyczącej umów o kredyt 
konsumencki oraz uchylającej dyrektywę Rady 87/102/EWG 
5. w sprawie treści art. 94a znowelizowanej ustawy o refundacji leków, środków 
spożywczych specjalnego przeznaczenia żywieniowego oraz wyrobów medycznych 
6. w sprawie wyjaśnienia kwestii mieszkalnictwa wspomaganego 
 
7. w sprawie rozszerzenia katalogu placówek uprawnionych do uzyskania karty 
parkingowej o placówki zajmujące się opieką, rehabilitacją lub edukacją osób 
niepełnosprawnych, które świadczą usługi w domu pacjenta 
8. w sprawie pierwszego programu drugiej edycji funduszy norweskich i Europejskiego 
Obszaru Gospodarczego 
9. w sprawie formy opodatkowania - sposobu rozliczania podatkowego przez osoby 
zatrudnione na tzw. podkontraktach 
10. w sprawie wniosku Poznańskiego Towarzystwa Przyjaciół Nauk z dnia 6 lutego 2012 r. 
o finansowanie działalności upowszechniającej naukę 
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Zapytania: 
 
1. w sprawie konkursu ofert na świadczenia medyczne w ramach programów 
profilaktycznych w zakresie mammografii w woj. wielkopolskim 
2.   w sprawie ordynowania leków z tzw. listy refundacyjnej 
3.   w sprawie podziału rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej 
 

Pytania w sprawach bieżących: 
 
w sprawie przyznania Polsce limitu kredytowego przez Międzynarodowy Fundusz Walutowy 
 
 

 
 
 
Oprócz interpelacji i zapytań w formie pisemnej odbyłam rozmowy w ramach spotkań 
indywidualnych oraz w grupach posłów PO z danych tematycznych komisji i grupie posłów z 
Wielkopolski, dotyczące m.in.- reformy sądownictwa, polityki i działania NFZ zwłaszcza 
odnośnie świadczeń medycznych specjalistycznych, wspólnej polityki rolnej, stanu i 
perspektyw kolejnego budżetu unijnego w zakresie rolnictwa i rozwoju wsi, kryteriów 
gwarantujących trwałość projektów w ramach finansowania z tzw. funduszy norweskich, 
możliwości dofinansowywania remontów zabytkowych obiektów sakralnych, wyróżniania 
osób mających duże zasługi dla kultury polskiej, zamówień publicznych, spraw emerytalnych, 
związanych z przepisami transportowymi, konwencją przeciwdziałania przemocy wobec 
kobiet, itd. 
 
Spotkania te odbywały się z ministrami oraz pracownikami poszczególnych resortów. Łącznie 
z działaniami innych posłów,  wniosły one informacje,  w efekcie których nastąpiły m.in. 
zmiany proponowane pierwotnie w reformie sądów rejonowych, informacje które są 
analizowane w resorcie zdrowia w związku z planowanymi zmianami prawnymi, w tym 
przede wszystkim dotyczące NFZ. 
 
W wyniku moich kilkakrotnych rozmów udało się również pomóc w kilku sprawach 
indywidualnych, mimo wcześniejszych negatywnych odpowiedzi na złożone interpelacje, a 
także zwrócić uwagę na konieczność wdrożenia do kryteriów kolejnej edycji funduszy z tzw. 
mechanizmu norweskiego zapisów zwiększających szanse trwałości projektów. 
 
Zmianom mają ulec także zasady kontraktowania usług specjalistycznych medycznych. W tej 
kwestii zabiegamy nadal, jako parlamentarzyści PO z naszego regionu, o zmiany prowadzące 
do kierowania się kryterium dostępności dla pacjenta pod względem geograficznym a nie 
pod względem częstotliwości i czasu otwarcia gabinetu. 
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II. Praca w okręgu 
 
 

Okręg wyborczy, w którym pracuję to 11 powiatów: pilski, złotowski, chodzieski, 
czarnkowsko – trzcianecki, obornicki, szamotulski, wągrowiecki, międzychodzki, grodziski, 
wolsztyński, nowotomyski. 
 
Utworzyłam biuro poselskie podstawowe w Czarnkowie, w miejscu mojego zamieszkania, a 
także filię w Trzciance. W innych miejscowościach spotykam się w zależności od potrzeb 
lokalnej społeczności – na zaproszenia oraz z inicjatywy własnej. 
 
Biuro jest dostępne  w ciągu tygodnia, również  w godzinach późno popołudniowych, 
gwarantujących zainteresowanym np. możliwość dotarcia po zakończeniu swojej pracy. 
 
W celu zapewnienia dostępności do biura poselskiego osobom niepełnosprawnym, biorąc 
pod uwagę potrzebę integracji społecznej w ramach polityki równych szans, uzgodniłam z 
Burmistrzami Czarnkowa i Trzcianki możliwość przyjmowania osób niepełnosprawnych  w 
gmachach Ich urzędów, które są przystosowane do obsługi osób niepełnosprawnych. 
W biurze poselskim dyżuruję w poniedziałki – wówczas jest możliwość indywidualnej 
rozmowy ze mną, spotykam się również w innych dniach tygodnia z indywidualnymi osobami 
jeśli nie przebywam w innym miejscu w okręgu, dostosowując się często do możliwości 
czasowych interesantów. 
 
Aby umożliwić również kontakt i zdobywanie informacji bez wizyty w moim biurze 
uruchomiłam stronę internetową, na której umieszczam  wiele informacji z mojej pracy. 
Strona ta posiada  usługę tzw. „powiększony”, łatwy tekst dla osób niedowidzących. 
Oczywiście istnieje także możliwość kontaktu ze mną poprzez Internet. 
 
Stronę internetową będę w najbliższym czasie nadal rozbudowywać i zwiększać nacisk na jej 
aktualność i przekaz informacji z Sejmu i innych ważnych z okręgu. 
 
Postulaty, informacje, wnioski, itd. są przedstawiane również przez różne organizacje, 
stowarzyszenia, samorządy, przedsiębiorców, przy okazji spotkań na zaproszenia w terenie, 
związanych z uroczystościami lokalnymi, państwowymi, konferencjami, zebraniami, walnymi 
zgromadzeniami, itp. Każde z nich jest okazją do wymiany informacji ważnych z punktu 
widzenia pełnienia mandatu poselskiego. 
 
Z uwagi na kluczową rolę samorządów  oraz przedsiębiorców dla lokalnych społeczności 
zaproponowałam samorządowcom i przedsiębiorcom z Powiatu Czarnkowsko – 
Trzcianeckiego, będącego siedzibą mojego biura poselskiego, model współpracy oparty na 
cyklicznych, półrocznych spotkaniach, aby działać wspólnie, tam gdzie to będzie możliwe, w 
ważnych sprawach społecznych i gospodarczych. Zamierzam rozwijać ten model kontaktu i 
współpracy. 
 
 
 



Jednym z efektów współpracy jest                                                                                                                       
sfinalizowanie dnia 18.06.2012r, w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego w Czarnkowie, 
pierwszego etapu procesu formalizacji współpracy podmiotów lokalnego życia publicznego – 
społecznego i gospodarczego, tj. samorządu powiatowego, samorządu gminy Czarnków, 
przedsiębiorców powiatu zrzeszonych w Forum Gospodarczym. Do udziału w wydarzeniu 
zaprosiłam też senatora Mieczysława Augustyna, działającego od lat na rzecz spraw 
społecznych. Zawarte porozumienie jest otwarte dla pozostałych samorządów Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego a współpraca polegała będzie na każdorazowym określaniu 
listem intencyjnym obszaru projektów i zasad ich realizacji przez uczestniczące w nim 
podmioty.   

Z mojej inicjatywy zostało też zorganizowane spotkanie w Czarnkowie z Marszałkiem 
Województwa Wielkopolskiego Leszkiem Wojtasiakiem, na którym omawiane były między 
innymi nowoczesne narzędzia finansowe rozwoju firm, wsparcie ze środków europejskich 
lokalnego obszaru aktywizacji gospodarczej, finansowanie rozwoju usług medycznych.                   
W spotkaniu uczestniczył Starosta Czarnkowsko – Trzcianecki, Z-ca Burmistrza Czarnkowa, 
Wójt Gminy Czarnków.  

W związku z sygnalizowanymi wcześniej ważnymi sprawami do omówienia złożono też 
wizyty w szpitalu w Czarnkowie i czarnkowskim browarze. Przedstawiono m.in. projekt 
dotyczący rewitalizacji, której koszty można sfinansować dzięki instrumentom finansowym 
pożyczkowym  zarządzanym przez samorząd województwa. Pan Marszałek zadeklarował 
pomoc merytoryczną w tym przedsięwzięciu, którego projekt jest interesujący i zawiera, 
oprócz gospodarczych, również aspekty społeczne i historyczne. 

Za istotną uważam  dobrą współpracę z mediami w kwestii przekazu informacji, dlatego 
spotkałam się, po otwarciu biura poselskiego, z dziennikarzami którzy odpowiedzieli na moje 
zaproszenie. Była to okazja do przedstawienia aktualnych tematów społecznych  i 
gospodarczych takich jak: wyniki gospodarcze Polski za  2011 roku, budżet na 2012 r., 
aktualne w owym czasie propozycje rządowe – w kwestii  ACT-a oraz reformy  sądów 
rejonowych.  
 
Na łamach prasy lokalnej, na razie w powiecie – siedziby biura , przekazuję na bieżąco  
informacje z pracy parlamentarnej, a także moje komentarze, konkluzje. Zamierzam 
rozszerzyć ten przekaz informacyjny na inne miejsca okręgu. 
 
Niezwykle cenne były też wizyty, na zaproszenia, w placówkach oświatowych, gdyż za ważne 
uważam wychowanie obywatelskie i przygotowanie do ponoszenia odpowiedzialności życia 
politycznego kolejnych pokoleń naszego społeczeństwa.  
 
Wzięłam m.in. udział w debacie poświęconej podstawowym aspektom życia społecznego: 
państwo, prawo, społeczeństwo, obywatel. Debata odbyła się  23.01 2012 r. w SOSW w Pile i 
była końcowym efektem działania młodzieży w ramach konkursu ,,Prawo, Przyjaźń, 
Tolerancja”. Gościłam w Sejmie grupę gimnazjalistów z Wyrzyska, po czym w Ich szkole 
spotkałam się z młodzieżą pod hasłem „Sto pytań do…” , gościłam w biurze w Czarnkowie 
dzieci przedszkolne, uczestniczyłam w zorganizowanej z okazji Międzynarodowego Dnia 
Dziecka uroczystej sesji Dzieci i Młodzieży w ratuszu w Czarnkowie. Spotkałam się także m.in. 



z młodzieżą ze szkoły w Romanowie oraz Wieleniu. Z zaproszoną przeze mnie minister ds. 
równości Agnieszką Kozłowską Rajewicz, senatorem Mieczysławem Augustynem oraz 
Przewodniczącym Zarządu Regionu NSZZ Solidarność Jarosławem Lange dyskutowaliśmy na 
zaproszenie studentów  wydziału prawa UAM Poznań na temat planowanej wówczas 
reformy dotyczącej wieku emerytalnego, wyjaśniając przyczyny i modele przyjętych 
rozwiązań. 
 
Rok 2012 określany jest Europejskim Rokiem Aktywności Osób Starszych i Solidarności 
Międzypokoleniowej.  Zmotywowało mnie to do zainicjowania tematu utworzenia w 
Czarnkowie stowarzyszenia Uniwersytet Trzeciego Wieku (UTW). Stąd zaprosiłam na 
spotkanie oprócz zainteresowanych tematem, energicznych, aktywnych osób z terenu 
czarnkowskiego również  Panią Prezes działającego już od 10 lat UTW w Pile oraz 
przedstawicielki patrona naukowego – Wyższej Szkoły Biznesu w Pile – Panią Kanclerz 
Urszulę Nowak – Rożnowską i Panią Rektor Danutę Kitowską. Celem Europejskiego Roku 
Aktywności Osób Starszych i Solidarności Międzypokoleniowej jest zwrócenie uwagi opinii 
publicznej na wkład, jaki do społeczeństwa wnoszą osoby starsze. Ale celem powinno być też 
lokalne zachęcanie osób starszych do aktywności w formie konkretnych działań i ich 
wsparcie, aby z jednej strony wzmacniać wciąż rozwój, zdrowotność i poczucie wartości tych 
osób, a z drugiej korzystać z Ich potencjału – doświadczenia. Jak się okazało pomysł wywołał 
duże zainteresowanie, a już 11.06. br. odbyło się spotkanie z grupą 21 osób odczuwających 
potrzebę aktywności społecznej i kulturalnej. Kobiet, które szukają sposobu na kolejny etap 
życia, chcących poszerzyć własne zainteresowania i umiejętności. Utworzono Stowarzyszenia 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Czarnkowie, który został objęty patronatem naukowym 
przez Wyższą Szkołę Biznesu w Pile. Obecnie trwa proces rejestracji stowarzyszenia. 
Stowarzyszenie zostało już zarejestrowane przez Sąd – we właściwym terytorialnie KRS i 
teraz będziemy finalizować prace związane z rozpoczęciem roku akademickiego. 
 

 
W związku z planowaną przez rząd reorganizacją sądów, deregulacją zawodów i 
ograniczaniem barier administracyjnych – uczestniczyłam w spotkaniu ministra Jarosława 
Gowina z samorządowcami naszego okręgu, przedstawicielami sądownictwa, prokuratury, 
przedsiębiorcami – w Grodzisku Wielkopolskim. 

Wspólnie z posłem Adamem Szejnfeldem i senatorem Mieczysławem Augustynem 
organizowaliśmy także spotkania, debaty  na temat planowanej wówczas reformy 
„emerytalnej”.  

W związku z nowelizacją ustawy emerytalnej zorganizowałam też wyjazd kobiet z okręgu 
wyborczego na debatę do Sejmu z udziałem Premiera, zorganizowaną przez Parlamentarną 
Grupę Kobiet, do której należę. Panie przekazały wiele nurtujących Je pytań i spostrzeżeń, 
które były ważne do uwzględnienia na tym i kolejnych etapach wdrażania w życie nowych 
przepisów. 

Odbyłam też spotkania w niektórych podmiotach gospodarczych z okręgu, bankach 
spółdzielczych, instytucjach publicznych.  

Święta to szczególny okres, jest wśród nas wielu, którzy chcą i mogą podzielić się z innymi 
tym co sami mają -  pomysł  akcji „ Podziel się Wigilią’ zainaugurowany po raz pierwszy 



przeze mnie w grudniu 2011 roku w Czarnkowie, mam nadzieję, że przyjmie się już do 
naszego kalendarza i rozszerzy na inne miejscowości. A warto, bo w miłej koncertowej 
atmosferze udało się, wraz z Domeną Kobiet z Czarnkowa, zebrać i przekazać paczki dla 
podopiecznych ośrodków społecznych.  

Zachęciłam do powielenia tego wydarzenia członków Parlamentarnego Zespołu Wspierania 
Inicjatyw Kulturalnych i zostało ono wpisane do kalendarza Zespołu. Jest szansa, że w wielu 
miejscach posłowie – członkowie zespołu zainicjują takie charytatywne spotkania. 

Objęłam swoim patronatem szereg lokalnych uroczystości, były to między innymi:                      
- „Siatka na obcasach”- rozgrywki zorganizowane w Lubaszu, które  miały  na celu 
popularyzację tej dyscypliny sportowej wśród Pań w różnym wieku, promocję zdrowego 
stylu życia,  upowszechnianie zasad sportowej rywalizacji i postępowania fair play. Była to 
świetna okazja, by trochę inaczej uczcić Dzień Kobiet. 
- XVIII edycja Sygnalistów Myśliwskich – Goraj, byłam członkiem Komitetu honorowego i 
objęłam patronat nad tą rzadko spotykaną i cenną imprezą. 
- Pierwszy Lubaski „Bieg” z kijkami (Nordick Walking) dookoła Jeziora Dużego w Lubaszu,  
- Rajd rowerowy „Transplantacja drugie życie” zorganizowany przez Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 1 w Wągrowcu. Celem rajdu rowerowego ulicami miasta Wągrowca 
było uświadomienie ludziom – społeczeństwu, znaczenia transplantacji, przekazywania 
organów, często jako jedynego sposobu ratowania życia ludzkiego. 
- I indywidualne mistrzostwa Polski w półmaratonie samorządowców-Oborniki 2012 
 
 
W Biurze Poselskim w Czarnkowie zorganizowałam bezpłatne konsultacje – informacje 
prawne. Odbywają się w każdą trzecią sobotę miesiąca, po uprzednim zapisaniu się w biurze. 
Pierwsze odbyły się 21 kwietnia i od tego czasu udzielono ich w liczbie  23. 
 
Cieszę się, że to co robię jest zauważane i doceniane także przez moich wyborców o czym 
świadczy wyróżnienie jakie otrzymałam w rankingu Głosu Wielkopolskiego-  Człowiek Roku 
2011 w kategorii Polityka. 
   
Według  danych PAP zostałam uznana za najpilniejszą posłankę Wielkopolski . Znalazłam się 
w grupie 17 posłów na 460,  którzy wzięli udział we wszystkich posiedzeniach  sejmowych i 
we wszystkich głosowaniach. 
 
Za swoją pracę, pomoc,  otrzymałam szereg gratulacji oraz podziękowań.  
 
Najcenniejsze dla mnie są podziękowania  ludzi,  którym udało mi się pomóc.  
 
 
 
/-/ Maria Małgorzata Janyska 
       Posłanka na Sejm RP 


